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     PROTOKÓŁ  Nr XXXVIII/10 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 16 marca 2010 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych od  punktu 6 podejmowanych uchwał 

obecnych było 13 radnych (nieobecny Radny Janusz Koczkodaj i Dawid Olearczyk).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1330.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pan Sylwester Sobański – Burmistrz Bobolic, 

• Pani Mieczysława Brzoza – wiceburmistrz Bobolic,  

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Jan Rewkowski– dyrektor ZUKiO w Bobolicach,    

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach, 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP, 

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK 

Zaproszeni goście: 

• Pan Sławomir Jóźwiak– Radny Rady Powiatu,  

• Pan Kazimierz Nowak- delegat Izb Rolniczych, 

• Pan Rajmund Wełnic- Głos Koszaliński,  

• Sołtysi, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

Proponowany porządek obrad: 
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia  28.01.2010r.  
3. Przedstawienie informacji na temat funkcjonowania ZUKiO w Bobolicach oraz koncepcji 
pracy przez nowo powołanego Dyrektora ZUKiO.  
4. Trybuna sołecka.  
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5. Trybuna obywatelska.   
6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Podjęcie uchwał  w sprawach : 
1) w sprawie uchylenie Uchwały Nr XXXVI/334/09 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 
grudnia 2009 roku w sprawie zatwierdzenia Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej Gminy Bobolice na 2010r.  
2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Bobolice na 2010 rok.  
3) w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 2011 rok środków 
stanowiących Fundusz sołecki.  
4) w sprawie ustanowienia zastawu rejestrowego na udziałach Gminy Bobolice w spółce 
„Regionalne Wodociągi i Kanalizacja” Sp. o. o. z siedzibą w Białogardzie.  
5) w sprawie wprowadzenia do obiegu na terenie miasta i gminy Bobolice tzw. dukatu 
lokalnego stanowiącego bon towarowy pn. „Boboliczaki”.  
6) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas nieoznaczony. 
7) w sprawie określenia warunków udzielania bonifikaty od ceny sprzedaży lokali 
mieszkalnych oraz wysokości stawki procentowej.   
8) w sprawie określenia warunków udzielania bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia 
prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości oraz wysokości stawki 
procentowej.   
9) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości.  
10) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie 
realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „system gospodarki odpadami i budowa zakładu 
termicznego przekształcania odpadów dla miast i gmin Pomorza Środkowego”.   
11) w sprawie ustanowienia znaku graficznego – logo gminy Bobolice oraz zasad jego 
użytkowania.  
9. Wolne wnioski.  
10. Zakończenie obrad. 
 
Nie wniesiono uwag do porządku obrad. 
 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 stycznia 2010r. roku   

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 
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Ad.3 Przedstawienie informacji na temat funkcjonowania ZUKiO w 

Bobolicach oraz koncepcji pracy przez nowo powołanego Dyrektora ZUKiO. 
Glos zabrał Dyrektor ZUKiO Pan Jan Rewkowski. Przedstawił swoją osobę, ukończone szkoły 

oraz przedstawił koncepcję swojej pracy. Powiedział, że ZUKiO nie komentuje tego co robił 

poprzedni Dyrektor – tylko tworzy coś nowego, za co przyjdzie czas, żeby się z tego 

tłumaczyć.  

- Główne zadanie – zdiagnozowanie sposobu funkcjonowania ZUKiO; 

-Atmosfera w pracy pozytywna;  

- Nastawienie pracowników na zmiany – pozytywne; 

- Struktura i infrastruktura zakładu – umożliwiająca rozwój. 

Dyrektor powiedział, że atmosfera w pracy jest pozytywna, pracownicy otwarci na zmiany. 

Przeprowadzona została analiza SWOT, która jest analizą określenia szans i zagrożeń, słabych i 

silnych stron zakładu. Na podstawie tej analizy wytypowane zostały najważniejsze zagadnienia 

koncepcji i wizji pracy w ZUKiO: 

- wykonywanie głównie zadań statutowych; 

- wykorzystanie znaczącego potencjału Zakładu, w zakresie świadczenia różnych płatnych 

usług (np. odśnieżanie dachów, odśnieżanie chodników i ulic, usługi stolarskie, hydrauliczne, 

transportowe, wynajem pojemników na gruz); 

- wykorzystanie placu Zakładu np. do płatnego parkowania samochodów oraz do handlu 

opałem, zakup wagi przejazdowej na samochody ciężarowe; 

- płatna reklama na budynkach komunalnych np. przy światłach; 

- zminimalizowanie kosztów wykonywanych prac, np. przez zorganizowanie grupy skazanych 

do prac prostych, ale czasochłonnych; 

- rozpowszechnianie informacji o działalności ZUKiO na stronie internetowej, która w 

przyszłości powstanie, w Wiadomościach Samorządowych; 

- usprawnianie przepływu informacji – np. nowe maile każdego działu; 

- dostosowanie pomieszczeń biurowych, do odpowiedniego poziomu punktów obsługi petenta i 

klienta w jednym miejscu; 

- zmiana kierunków dostaw zakupu towarów, znaczące zakupy przed wszystkim u 

hurtowników np. łopaty do śniegu, metalowe i tanie przez Internet; 

- usprawnienie i unowocześnienie działania w zakresie informatycznym- trzy nowe stanowiska 

komputerowe; 

- znacząca wymiana taboru samochodowego (zbyt duża wywrotka, kosztowna koparka- koszty 

utrzymania 35.000,00 zł za 3 lata same części- niefunkcjonalny i za słaby HDS, zbyt duży 

podnośnik, nieefektywny Mercedes- 25.000,00 zł za 3 lata części , do przewozu ludzi i towaru); 
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- pozyskanie sprzętu, dzięki któremu będzie można świadczyć więcej płatnych usług i będzie 

bardziej funkcjonalny np. zakup taniej równiarki  drogowej do remontów dróg gruntowych i do 

odśnieżania zimą ( nie wymagane będzie podnajmowanie firm zewnętrznych), zakup HDS z 

wywrotką, mały ciągniczek komunalny, który pracuje cały rok-kosi trawę, odśnieża, posypuje 

chodniki i drogi, zamiata; 

- po zakupie nowszych samochodów i maszyn wprowadzenie – karty flota i monitoring; 

- kierownicy działów – ludzie z dużym potencjałem wiedzy, umiejętności i co najważniejsze 

nowych pomysłów; 

- stworzenie logo zakładu, które będzie umieszczane na miejscach nowych ( sprzęt, budynek). 

 

Pan Bogdan Majewski sołtys sołectwa Głodowa zapytał czy będzie współpraca ZUKiO z 

sołectwami, bo dotychczas ZUKiO funkcjonowało jakby tylko dla miasta. Sołtysi załatwiali 

swoje sprawy przez burmistrzów.   

Dyrektor ZUKiO odpowiedział, że kwestia ta zostanie omówiona jak to ma funkcjonować, 

żeby było to działanie sprawne.  

   

 Ad. 4. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1. Pan Bogdan Majewski sołtys sołectwa Głodowa – powiedział, że sołtysi dostali 

zaproszenia na szkolenia do Tychowa dotyczącego funduszu sołeckiego. Poprosił o 

przekazywanie informacji i obligatoryjne podejście sołtysów do sprawy. Poprosił o 

transport na szkolenie.  

Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska powiedziała, że informacje i materiały, które 

otrzymują sołtysi nie trafiają do Urzędu. Jeżeli jakieś informacje docierają do Urzędu to 

sołtysi są na bieżąco informowani.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że uwaga Pana sołtysa jest zasadna i 

dobrze by było, żeby szkolenia te były obowiązkowe dla sołtysów. Poprosiła Pana 

Bogdana Majewskiego, żeby dostarczał do Urzędu materiały, które otrzyma jako sołtys. 

Chętni na wyjazd 18 marca na szkolenie mogą wpisywać się na listę. Transport 

zapewniony ze strony Urzędu.  

  

Ad. 5. Trybuna obywatelska  
W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

1. Pan Krzysztof Sitarz Dyrektor M-GOK, który przedstawił Gminny kalendarz imprez na 

2010 rok (stanowi załącznik do protokołu). Pierwszą imprezą, na którą zaprosił Pan 
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Dyrektor jest powitanie wiosny z morsami na 21 marca na Rajskiej Plaży w Poroście o 

godzinie 13.00. Organizatorem imprezy jest Urząd Miasta i M-GOK w Bobolicach oraz 

Klub Morsów  Posejdon.  Pan Dyrektor zaprosił także na Przegląd Małych Form 

Teatralnych pod hasłem Legendy Bobolickie, pod autorstwem Zofii Zawilskiej. 

Impreza ta odbędzie się w Szkole Podstawowej w Bobolicach 25 marca o godzinie 9.00 

2. Pani Renata Tomczak – zapytała jak wygląda sprawa montażu lampy oświetleniowej w 

Goździe – temat zgłaszany był w październiku, odpowiedź pisemna była taka, że 

sprawa będzie badana. Sprawa ta dotyczy posesji Państwa Malczewskich. Pani 

Tomczak zapytała także co jest z kanalizacją w miejscowościach, które nie są w tej 

chwili kanalizowane, czy jest opracowana dokumentacja, jeżeli nie to kiedy będzie i jak 

planuje się rozwiązać problem siedlisk, które nie będą uwzględnione do kanalizy. 

Zapytała czy planuje się budowę przydomowych oczyszczalni ścieków – jeżeli tak to w 

jakiej wysokości i jak będzie to wyglądało pod względem prawnym. Pani Tomczak 

zapytała także gdzie można zapoznać się z protokołem z RIO z ostatniej kontroli 

ponieważ nie ma żadnej informacji na BIP-ie. Na zakończenie spytała czy jest jakąś 

przeszkodą umieszczanie informacji z nazwiskami osób, które zakwalifikowały się do 

pierwszego etapu ogłaszanych konkursów przez Urząd ? A nie tylko informacje kto 

został wybrany.  

 Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że zgodnie z wnioskami, które 

były złożone zostały przekazane do Zakładu Oświetlenia Drogowego „Północ” w 

Karlinie. Wyszacowane zostały koszty i stwierdzono zasadność dostawienia punktów 

oświetleniowych. Temat jest w trakcie realizacji. Natomiast jeżeli chodzi o kanalizację 

to Pani Burmistrz powiedział, że zakres gospodarki wodno- ściekowej jest bardzo 

szeroki, te prace jednak dobiegają końca, natomiast wszystkie pozostałe, które są do 

wykonania, razem z RWiK-em są uzgadniane w jakiej kolejności, za jakie pieniądze i 

kiedy jakie etapy będą realizowane. Są to inwestycje bardzo kosztowne i trzeba je 

zaplanować  finansowo i w czasie,  w związku z tym środki musi mieć spółka i gmina. 

Jeśli gminie zależy na tym,  aby w pierwszej kolejności robić te zadania poza fundusze 

spójności i w takim większym zakresie to wiadomo, że spółka sama pieniędzy na to nie 

ma i szuka pomocy też we współfinansowaniu ze strony gminy, tak też dzieje się w 

naszej gminie i w innych gminach również. W tej chwili jest już opracowany dokument, 

który nazywa się Wieloletnim Planem Inwestycyjnym i w tym, dokumencie po 

pierwszych konsultacjach z Zarządem spółki, ujęte są sprawy, które do roku 2014, są 

zaplanowane jako te do wykonania w pierwszej kolejności. Pani Burmistrz powiedziała, 

że prawdopodobnie do końca kwietnia ten dokument zostanie na tyle dopracowany, że 
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będzie można go zatwierdzić uchwałą rady, jako ten dokument, który będzie nam 

nakreślał te kierunki, w której kolejności, jakie inwestycje poza Funduszem Spójności 

robić. Odnoście dopłat do przydomowych oczyszczalni ścieków, Pani Burmistrz 

oznajmiła, że nic nie bierze się bez pieniędzy i nie wszystko na raz. W tej chwili 

kończona jest inwestycja, która kosztują ponad 50 milionów złotych, wodno – 

ściekowa, 85 % mamy z zewnątrz, ale 15% to są pieniądze gminy. Gmina ma również 

inne wydatki, nie tylko związane z gospodarką wodno-ściekową. Pani Burmistrz 

Mieczysława Brzoza powiedziała, iż jeszcze w ubiegłym roku można było 

dofinansować przydomowe oczyszczalnie ścieków ze strony gminy, ale w tym roku 

zmieniły się przepisy prawne, zostały zlikwidowane gminne i wojewódzkie fundusze 

ochrony środowiska. Gmina drugi rok z rzędu ma środki z  gminnego funduszu 

przeznaczone na likwidację azbestu, który jest programem ogólnonarodowym, 

zakładający, że do 2032 roku znikną wszystkie azbestowe i azbestopodobne pokrycia 

dachowe, czy inne urządzenia w ziemi, czy gdzieś indziej istniejące. Gmina  taki plan 

ma opracowany i zadania  realizowane są przy pomocy środków wojewódzkiego  

funduszu ochrony środowiska. Są to spore pieniądze, w ubiegłym roku była to kwota 40 

tysięcy złotych, w tym roku 64 tysiące złotych, dodatkowo dochodzą środki gminy, te 

pozyskane z zewnątrz. Nawiązując do przydomowych oczyszczalni ścieków Pani 

Burmistrz powiedziała, że w zeszłym roku nie było to jako zadanie własne gminy, gdyż 

była kosztowna sprawa azbestu, która wynosiła 70 tysięcy złotych. W tym roku po 

zmianie prawa, likwidacji wojewódzkich i gminnych funduszy ochrony środowiska, 

gmina nie ma prawa pomagać przy powstawaniu przydomowych oczyszczalni ścieków 

na prywatnych posesjach. Pani Burmistrz powiedziała, że  władze gminy mają 

świadomość, iż nie uciekną od tego, aby wspierać mieszkańców gminy w przydomowe 

oczyszczalnie ścieków, na razie przed gminą jednak- przyłącza kanalizacyjne (koszt- 2 

miliony złotych). Gminie zależy na tym, aby po wybudowaniu kanalizacji to ta 

kanalizacja szła tłoczona i do oczyszczalni ścieków. Zapewnienia Pani Burmistrz były 

takie, iż władze wiedzą, że jest taki problem i temat w swoim czasie znajdzie 

zainteresowanie. 

 Odnośnie umieszczania w BIP-ie informacji z nazwiskami osób, które się 

zakwalifikowały do pierwszego etapu ogłaszanych konkursów przez Urząd,  

odpowiedzi udzieliła Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska mówiąc, iż nowa ustawa o 

pracownikach samorządowych z dnia 1 grudnia 2009 roku zniosła taki obowiązek. 

Obowiązkiem jest tylko umieszczanie nazwiska osoby, która owy konkurs wygrała. 
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 Głos zabrała Pani Skarbnik Beata Sempołowicz odnośnie publikacji protokołu z RIO. 

Pani Skarbnik powiedziała, że w piątek tj.12.03.2010r. wpłynął protokół z zaleceń i na pewno 

będzie opublikowany w najbliższym czasie.  

 Pani Renata Tomczak odnosząc się do wypowiedzi Pani Burmistrz związanej z budową 

przydomowych oczyszczalni ścieków powiedziała, że problem nie wziął się  znikąd, ponieważ 

zmieniają się teraz przepisy unijne w zakresie dobrej kultury rolnej, każda kontrola, która jest 

na miejscu pyta się, rolników co robią ze ściekami. Jeżeli ktoś nie ma szamba, a postanawia 

zainwestować i kupuje  przydomową oczyszczalnie ścieków to ma związane ręce, bo na tym 

etapie nie ma możliwości dofinansowania i nie ma gwarancji, że w 2011 roku będzie taka 

szansa. Pani Renata Tomczak uważa, że warto by było wystąpić z wnioskiem do Ministerstwa 

jako gmina, że jest problem i trzeba go rozwiązać, żeby nie czekać do momentu, aż będą 

nakładane duże sankcje na rolników. 

 Pani Burmistrz ustosunkowując się do wypowiedzi, powiedziała że jeżeli chodzi o 

wnioski i petycje do Ministerstwa to rolnicy mają swoje stowarzyszenia, fora i sami i 

niezależnie od działań gminy mogą takie działania podejmować.   

 

 Ad.6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawił Pan Sylwester 

Sobański  Burmistrz Bobolic, powiedział, że 10 lutego odbył drugie zebranie z Panem 

Jasiulewiczem Profesorem Politechniki Koszalińskiej, przedstawicielem Polskiej Akademii 

Nauk z Gdańska oraz przedstawicielem Kultury Angielskiej, która byłaby zainteresowana 

sfinansowaniem inwestycji polegającej na przebudowie kotłowni przy ulicy Fabrycznej na 

paliwo ekologiczne głównie zrębki. Jest to sprawa dość pilna gdyż, kotłownia przy ul. 

Fabrycznej w najbliższych latach będzie wymagała kapitalnego remontu. Pan Burmistrz 

powiedział, że znalazła się firma angielska, która sfinansowała by przebudowę tej kotłowni 

(taka możliwość istnieje), odbyły się już wstępne rozmowy na temat kosztów przebudowy, 

ilości pola, które należałoby wydzierżawić, bądź przejąć od Agencji Nieruchomości Rolnej – 

gdzie można byłoby wierzbę energetyczną zacząć hodować oraz czy ta inwestycja będzie 

opłacalna dla gminy. Pan Burmistrz oznajmił, iż pojawiła się również druga firma, która jest 

zainteresowana postawieniem na terenie miast Bobolic biogazowi i chciała by modernizować tę 

kotłownię i dostarczać biogaz. Decyzja w sprawie kotłowni nie została jeszcze podjęta. 

12 lutego 2010 r. Pan Burmistrz Sylwester Sobański wspólnie z Panią Zastępcą Burmistrza 

Mieczysławą Brzozą spotkali się z Panem Adamem Panfilem w sprawie zatrudnienia go na 

stanowisku Komendanta Straży Miejskiej w Bobolicach, ponieważ obecny komendant złożył 
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rezygnację. Pan Adam Panfil jest emerytowanym wojskowym po studiach wyższych. W dniu 

15 marca została podpisana umowa o pracę na okres 1 roku. Od 15 lutego do 18 marca Pan 

Komendant przebywa na szkoleniu w Gdańsku w celu pozyskania uprawnień do pracy w 

Straży Miejskiej.  

23 lutego 2010r. Pan Burmistrz spotkał się z przedstawicielem firmy ochroniarskiej „Discretio” 

w celu podpisania umowy na wykonanie monitoringu w obiektach Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Bobolicach. Decyzja ta została podjęta, gdyż w pomieszczeniach owych znajduje się spora 

wartość sprzętu i należy w jakiś sposób zabezpieczyć owe obiekty. Na chwilę obecną obiekt 

jest chroniony. 

24 lutego 2010r. Pan Burmistrz uczestniczył w Powiatowej Radzie Zatrudnienia i zapoznał 

uczestników sesji z sytuacją jaka zaistniała w porównaniu do końca grudnia 2009r. Dane te są 

na koniec stycznia 2010r., jeśli chodzi o stopę bezrobocia w poszczególnych powiatach na 

terenie całego województwa zachodniopomorskiego, to najwyższa stopa bezrobocia występuje 

w powiecie łobeskim - 31,6%, powiat koszaliński - 26,4%. Gmina Bobolice –do końca grudnia 

2009r. - 17,2%. Przyrównując koniec stycznia 2009r. do końca stycznia 2010r. to wzrost ilości 

bezrobotnych wynosi 163%. Pan Burmistrz przedstawił sprawę finansowania z Powiatowego 

Urzędu Pracy, zwiększyły się środki na sfinansowanie poszczególnych zadań jakie stoją przed 

Powiatowym Urzędem Pracy i tak np.: 

- na roboty publiczne wzrośnie o 1 milion 100 tysięcy złotych i obecnie wynosi 2 miliony 200 

tysięcy złotych; 

- na refundację kosztów utworzenia nowych stanowisk pracy-  było 2 miliony 500 tysięcy 

złotych, obecnie wynosi 5 milionów 500 tysięcy złotych; 

- na działalność gospodarczą, gdzie właściciele przedsiębiorstw będą mogli tworzyć nowe 

stanowiska pracy - na chwile obecną wynosi 16 milionów 369 tysięcy złotych i jeszcze w tym 

roku do tych środków dojdzie 9 milionów z Europejskiego Funduszu Społecznego. 26 lutego 

Pan Burmistrz spotkał się z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich, Dyrektorem ZUKiO w 

sprawie remontu chodnika i drogi w miejscowości Stare Borne. 1 maja Ambasador belgijski 

złoży wizytę przed pomnikiem poległych Belgów, obecni będą także przedstawiciele Urzędu 

Marszałkowskiego i Wojewódzkiego. Należy przygotować się do tej wizyty. Na spotkaniu tym 

uzgodniono co należy wykonać. Będzie przebudowany chodnik, wyfugowany murek, 

poprawiona droga od Drzewian do Starego Bornego. Jeśli chodzi o zmianę chodnika to ZDW 

zapewni materiały, a ZUKiO wykona prace (chodnika i murku). Prace zakończą się przed 1 

maja 2010 roku. 11 marca do Urzędu Gminy przybył Pan Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 

w Koszalinie wraz z Prezesem powstającego Centrum Integracji Społecznej w Koszalinie, aby 

omówić i podpisać porozumienie wstąpienia gmin do tego stowarzyszenia.  Pan Burmistrz 
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oddał głos Pani Kierownik M-GOPS Jolancie Stępień. Pani Kierownik powiedziała, że Pan 

Burmistrz podpisał umowę o współpracy pomiędzy Gminą Bobolice a Stowarzyszeniem Brata 

Alberta o utworzenie Centrum Integracji Społecznej. CIS powstaje na podstawie ustawy o 

zatrudnieniu socjalnym i chodzi o to głównie, żeby osoby wykluczone społecznie przez okres 

od 12 do 18 miesięcy mogły brać czynny udział w resocjalizacji. Polega to na tym, że przez 4 

dni w tygodniu pracują społecznie na rzecz instytucji czy organizacji. Jeden dzień w tygodniu, 

przeważnie piątek przeznaczony jest na poradnictwo specjalistyczne. Założeniem CIS jest 

powstanie spółdzielni socjalnych – chodzi o to, żeby osoby zagrożone społecznie uaktywnić 

zawodowo.  

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawiła Pani Zastępca 

Burmistrza Mieczysława Brzoza, na początku powiedziała, o sprawach dotyczących 

jubileuszu 670-lecia Bobolic. Prace związane z obchodami trwają już od pewnego czasu, 

pozyskiwane są środki poprzez składane wnioski na różne działania. Od stycznia 2010 roku 

razem z księdzem Ryszardem Baranem i Biskupem Dajczakiem uzgadniana była uroczysta 

Msza św. w intencji zmarłych i żyjących, byłych i obecnych mieszkańców Bobolic, która 

odbędzie się 16 kwietnia 2010 roku i będzie inauguracją roku obchodów 670-lecia Bobolic. 

Honorowy patronat objął Biskup Dajczak. 17 kwietnia odbędzie się konferencja, która jest 

organizowana przez TEK w Bobolicach przy współudziale Urzędu Miejskiego, patronat objął 

Minister Środowiska Pan Gawłowski. Trwają prace nad wydaniem folderów i materiałów 

promocyjnych. Opracowane jest kalendarium imprez związanych z rokiem jubileuszu – 

zamieszczone na stronie internetowej gminy, powstaje kronika jubileuszu, która dokumentuje 

całość zdarzeń. Jest utworzona także strona internetowa 670-lecia na której pojawiają się nowe 

informacje. Wydawane są kartki pocztowe okolicznościowe. Pani Burmistrz poprosiła o 

rozpowszechnienie informacji o akcji „Wspomnień nadszedł czas-ocalić od zapomnienia”. 

Chodzi o to, żeby wykorzystać wspomnienia mieszkańców, którzy jeszcze żyją i pamiętają 

odległe czasy. Informacje takie można przekazywać w różnej formie: maszynopisu, rękopisu, 

płyta CD, dyskietka, e-mail. Pani Burmistrz podsumowała ferie zimowe, które były ciekawe 

dla dzieci. 15 lutego Pani Burmistrz uczestniczyła w zgromadzeniu wspólników RWiK-u. 18 

lutego wspólnie z Panią kierownik Jolantą Stępień i Panią koordynator Emilią Walter Pani 

Burmistrz uczestniczyła w uroczystości – Innowator Roku. Takim innowatorem został SWIS za 

działania za utworzenie Bobolickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku, doceniona została 

innowacyjność pomysłu, a także podkreślona została działalność i pozyskanie tak dużej ilości 

osób uczęszczających do BUTW.  Konkurs organizowany był w skali całego województwa – 

jest to więc niebagatelne wyróżnienie. Wyróżnienie w tym konkursie w kategorii jednostki 

samorządu terytorialnego  otrzymał Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej za 
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działania dotyczące niepełnosprawności i integracji ze środowiskiem lokalnym. Pani Burmistrz 

powiedziała, że Urząd przystępuje do projektu dotyczącego rewitalizacji rynku. Poprzedni 

projekt odpadł ponieważ został odrzucony ze względów formalnych. Obecnie pojawiła się 

nowa możliwość składania wniosku z innego działania dla rewitalizacji. Jest gotowy projekt i 

dokumentacja projektowa. Przy obecnym wniosku jest inna procedura, ponieważ najpierw 

trzeba mieć dobrze opracowany Lokalny Plan Rozwoju i Rewitalizacji, w którym to działania, 

które chcemy realizować są ujęte. Powołany został zespół osób, który aktualizuje Lokalny Plan 

Rewitalizacji (obecny jest z 2005 roku). W skład zespołu wchodzą następujące osoby: Pani 

Maja Wiśniewska, Pani Magdalena Pachołek i Pani Aneta Kopacz. Jeśli Plan Gminy uzyska 

dobrą ocenę to będziemy startować w konkursach to być może w 2012 roku będą możliwe 

działania do podjęcia. Pani Burmistrz powiedziała, że trwają prace nad termomodernizacją 

Urzędu Miejskiego i 19 marca odbędzie się przetarg nieograniczony na wykonanie robót 

budowlanych. Wchodzi w to ocieplenie budynku, elementy dekoratorskie po to, żeby 

przywrócić świetność okresu sprzed II wojny światowej. 26 lutego zostały podjęte działania, 

żeby włączyć się do apelu, który zgłosiła Fundacja Prawo Europejskie, która skupia kilkanaście 

organizacji pożytku publicznego. Organizacje te podjęły wspólną akcję, żeby rząd Polski 

opracował narodowy program walki z ubóstwem i wykluczeniem społecznym. Odbyło się 

spotkanie dotyczące tej sprawy z pracownikami socjalnymi, z kierownikiem M-GOPS i zostało 

stwierdzone, że do mieszkańców gminy zostanie skierowana prośba przyłączenie się do apelu. 

Będą rozdysponowane ankiety, które każdy mieszkaniec będzie mógł wypełnić. 3 marca 

odbyło się spotkanie z Panią Skarbnik i z sołtysami gminy. Tematem spotkania była dyskusja 

na temat czy uchwałą Rady Miejskiej wchodzimy w fundusz sołecki czy też nie. Pani 

Burmistrz powiedziała, że przystąpiliśmy jako Gmina do projektu, który ogłosiło Ministerstwo 

Spraw Wewnętrznych i Administracji. Projekt ma na celu określenia słabych stron pracy 

urzędu i na zasadzie określenia tych słabych i mocnych stron doskonalenie tych słabych.    

Odbyło się pierwsze spotkanie pracowników Urzędu, żeby wiedzieć jak pracować i doskonalić 

się – zakończenie projektu planowane jest na koniec czerwca. Pani Burmistrz powiedziała, że 

odbywały się prace nad logo Gminy Bobolice. Autor loga, który zwyciężył w tym konkursie 

będzie obecny na konferencji 17 kwietnia i odbierze nagrodę. Autor o swoim logo napisał: 

„Logotyp zainspirowany został malowniczym położeniem w miejscowości oraz 

charakterystycznym Kościołem w stylu neogotyckim, w otoczeniu dolin i jezior miasto 

emanuje pozytywną energią co symbolizuje słońce, a niebo otwartość jego mieszkańców”. 

Odbyła się także wizyta ks. Biskupa, który zaprosił samorządowców na spotkanie w dniu  

marca. Na zakończenie Pani Burmistrz powiedziała, że uczestniczyła w Dniu Kobiet w 

Kłaninie, w Klubie Wrzosie, Świetlicy Tafla. 
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Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych 
Podczas sesji zgłoszono następujące interpelacje i zapytania: 

 

Radna Pani Bogusława Marchewka – powiedziała, że stan naszych ulic po zimie jest 

straszny, można urwać koła i pogubić kołpaki. Na ulicy Świerczewskiego począwszy od 

Kolejowej ten odcinek jest bardzo zniszczony. Pani Radna powiedziała również o sprawie, 

którą zgłaszała w grudniu 2009 roku dotyczącą ulicy Zielonej na wysokości Placu Chrobrego 

są duże dziury. Zapytała także odnośnie ulicy Langiewicza o naprawę chodnika, otrzymała 

pismo, że do końca listopada miał być naprawiony chodnik, Pani Radna zapytała czy jest w 

planie ten chodnik do naprawy? Na zakończenie zapytała kiedy będą podjęte działania w 

kierunku naprawy chodów do Caritasu przy ul. Pionierów i 1-go Maja.  

Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że ulic do naprawy jest bardzo dużo na terenie  

miasta i gminy. Pan Burmistrz powiedział, że Pan Dyrektor ZUKiO wie o złym stanie dróg i 

będzie podejmował działania w tej sprawie. Należy rozpocząć od przeglądu dróg, żeby 

wiedzieć ile należy zamówić masy do przystąpienia remontu dróg. Jeżeli chodzi o ulicę 

Langiewicza to po rozbiórce chodnika w Starem Bornem płytki odzyskane będą przeznaczone 

na ulicę Langiewicza. ZUKiO otrzyma zlecenie i chodnik będzie można dokończyć. Pan 

Burmistrz powiedział, że jeżeli chodzi o schody do Caritasu to jest to ujęte w budżecie na 2010 

rok i będzie dokonana naprawa tych schodów.  

Pan Jan Rewkowski Dyrektor ZUKiO powiedział, że masa do łatania dziur na drogach już jest. 

Należy to zrobić trwale, skutecznie i estetycznie. Należy zakupić walec i kociołek, który masę 

z jezdni będzie przerabiał na nową do łatania dziur. Kociołek taki kosztuje około 2-3 tyś. 

używany i masa, która jest w nim robiona, jest o wiele tańsza niż masa robiona na zimno. 

Odnośnie chodów do Caritasu Pan Dyrektor powiedział, że stosowne działania zostaną podjęte 

w celu ich naprawy.  

 

Radna Pani Zofia Kęcel – powiedziała, że problem ten zgłaszała wcześniej, a chodzi o 

studzienkę na ul. Mickiewicza. Przed posesją Pana Helmana jest wejście do studzienki, w 

którym to wejściu są dziury. Należałoby to zakryć, żeby nikomu nie stała się krzywda. Kolejna 

sprawa to zrobienie zejścia do źródełka przy ul. Koszalińskiej. Obecne zejście jest 

niebezpieczne, a ze źródełka korzysta bardzo dużo osób w tym wiele osób starszych.  

 

Radna Pani Justyna Terlecka – powiedziała, że na drodze Bobolice-Ujazd są dwa 

zapadnięcia i jak przyjdą roztopy ty nie będzie można przejechać. Kolejna sprawa na poboczu 

Dworzysko – Jatynia po zakończeniu inwestycji wodociągowo-kanalizacyjnych wykopy 
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zostały zagrabione grabiami. Jeżeli przyjdą roztopy to nie będzie możliwości przejazdu. 

Następna sprawa to Pani Radna zapytała czy chodnik w Chmielnie będzie dokończony od 

kamienia do wejścia do świetlicy? Na zakończenie zapytała czy są jakieś szanse na postawienie 

lampy oświetleniowej przy przystanku w Ujeździe? Dzieci czekające na autobus do szkoły 

stoją w ciemności.  

Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że jeżeli chodzi o drogę Bobolice – Ujazd to jest 

przygotowywane zlecenie do Powiatowego Zarządu Dróg o pilny remont całej tej drogi. 

Natomiast jeżeli chodzi o drogę na Jatynię to po zakończeniu inwestycji będzie robiony 

przegląd dróg i ocena stanu technicznego. Wszystkie usterki, które wynikły na skutek prac 

jakie były prowadzone przez firmę MAZUR będą musiały być naprawione i doprowadzone do 

stanu jaki był. Jeżeli chodzi o chodnik w Chmielnie to Pan Bur mistrz powiedział, że nie wie 

czy będzie robiony, ale sądzi, że można by było to zrobić. Wniosek na lampę oświetleniową w 

Ujeździe był zgłaszany do Zakładu Oświetlenia Drogowego „Północ” i z jakiś powodów ta 

lampa nie została zamontowana. Pan Burmistrz powiedział, że ponownie podejmie działania w 

tym temacie.  

 

Radny Pan Piotr Kowalczyk – zapytał dlaczego powstała przez RWiK w Białogardzie taka 

drastyczna podwyżka wywozu nieczystości płynnych aż 70% ?  Dotyczy to dużej części 

mieszkańców naszej Gminy. Kolejna sprawa to rozkopana droga po pracach kanalizacyjnych w 

Poroście w kierunku leśniczówki Pana Kalisza. Pan Radny powiedział także, że świetlica w 

Poroście została podłączona pod jezdnią do kanalizacji, zostało koryto o głębokości 30 cm – 

zapytał kto będzie łatał tę jezdnię?  

Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że koryto te na jezdni będzie zrobione przez firmę 

MAZUR, która wykonuje te prace, inaczej robota ta nie będzie odebrana. Będą też oględziny 

drogi do Pana Kalisza i będą podjęte stosowne działania.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza udzieliła odpowiedzi odnośnie podwyżki cen wywozu 

nieczystości ciekłych. Pani Burmistrz powiedziała, że sprawdzała te podwyżki na przykładzie 

jednej z osób z Porostu bo taką informację miała. Kontaktowała się ze Spółką RWiK i do 

końca nie jest tak jak mówi Pan Radny Kowalczyk. Za 12 m3  wywozu nieczystości płynnych w 

lipcu osoba płaciła 182,82 zł, potem była obniżka o 34,65 zł (faktura z grudnia), zatem jeżeli 

jest faktura za luty to nie można brać podwyżki od stanu najniższego tylko od stanu, który był 

wyjściowym. Za 12 m3 ścieków faktura wynosi 253,00 zł, czyli podwyżka wynosi 70,51 

zł/12m3 czyli za 1m3 5,80 zł. Nie ma podwyżki 70% jest tylko 5,80/m3. Podwyżka ta 

spowodowana jest poniesionymi dużymi wydatkami Spółki na wydatki polegające na naprawę 
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stanu technicznego beczki Mercedesa, naprawa kosztowała 35 tyś. zł. jeśli ktoś jest 

zainteresowany w szczegółach to można pisać do Spółki i samemu ten temat wyjaśniać.  

 

Radny Pan Jerzy Nowomiejski – powiedział, że mieszkańcy Zieleniewa pytają kiedy będą 

mieli podłączony wodociąg. Wodę w dalszym ciągu przywożą sobie ze Świelina. Powiedział 

także o złej drodze do Zieleniewa.  

Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że jeśli chodzi o podłączenie wody to będzie 

wykonane w najbliższym czasie. Jeśli chodzi o remont drogi do Zieleniewa to Pan Łuczkanin 

w ramach gwarancji dokona naprawy tej drogi o ile warunki pogodowe na to pozwolą.  

 

Radny Pan Janusz Koczkodaj – zapytał czy w trakcie opracowania programu planu 

rewitalizacji brana jest pod uwagę modernizacja oświetlenia ? Jeżeli tak to czy nie warto by 

rozpatrzeć możliwości instalowania lamp solarowych. Są to lampy, które po kilku latach stają 

się lampami oszczędnymi, a także spełniają funkcje ekologiczne.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że w projekcie rewitalizacji całego rynku jest 

również ujęta modernizacja oświetlenia na uliczne, parkowe. Jest jeszcze na to czas, żeby 

rozważyć te lampy solarowe i zostanie to zgłoszone.  

 

Radny Pan Mariusz Walaszczyk – powiedział, że jest wiele dróg w naszej gminie, na które 

wykładane są pieniądze, a Nadleśnictwa i firmy leśne wywożą drewno z lasu tymi drogami. 

Może warto z Nadleśnictwami pójść w porozumienie i naprawiać te drogi.  

Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że jeżeli chodzi o  Nadleśnictwo Bobolice to 

jesteśmy w porozumieniu i możemy liczyć na wsparcie. Natomiast jeśli chodzi o Nadleśnictwo 

Tychowo to jest bardzo trudno rozmawiać i nie ma co liczyć na jakiekolwiek wsparcie.  

 

Radny Pan Jan Żwirbla – powiedział, żeby znaleźć środki na chodnik oraz odwodnienie na 

ulicy Polnej, chodnik jest w tragicznym stanie, a uczęszcza nim wiele osób. Kolejna sprawa to 

prośba o naprawienie odcinka drogo z ulicy Polnej do ulicy Ogrodowej.  

Odpowiedzi udzielił Pan Jan Rewkowski Dyrektor ZUKiO mówiąc, że chodnik na ulicy Polnej 

droga na ulicy Ogrodowej wiąże się ze zrobieniem odwodnienia, najpierw studzienki a 

następnie dalsze prace.  

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – powiedział, że też zgłasza zły stan dróg w naszej Gminie, 

które od wielu lat nie są naprawiane. Kolejna sprawa, o której powiedział Pan Radny to, że 

dwie osoby skończyły licencjat z języka angielskiego i zapytał czy mają szanse na zatrudnienie 
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w naszych szkołach ? Następnie powiedział, że odnośnie Czesława Wlaźlaka miało być 

sprostowanie i przeprosiny za to, że nie ukradł żadnych pieniędzy ZUKiO.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że jeśli chodzi o Pana Wlaźlaka to ranę tę będziemy 

tylko rozbliźniać, na pewno Pan Wlaźlak się źle z tym czuje, ale nie należy tego ponownie 

nagłaszać.     

Pan Burmistrz powiedział, że zna tę sytuację i bezzasadny wniosek postawiony przez NIK na 

Pana Wlaźlaka nie był. To NIK postawił takie zarzuty zarówno Dyrektorowi jak i Panu 

Burmistrzowi, że nie dopilnował tego, że te pieniądze nie wpłynęły. Pan Wlaźlak na 

dyscyplinie finansów publicznych wytłumaczył się, że do ZUKiO nie wpływały pieniądze za 

czynsze. Dlatego czerpał pieniądze z gminnego budżetu w wysokości do 80% swoich 

wydatków, a nie mógł przekroczyć 50%. Naliczono te kwoty w odpowiednich latach, które 

powinien zwrócić do Gminy. Potrzeba była interwencji Urzędu (skierowanie sprawy do sądu), 

żeby te pieniądze zaczęły wpływać do Gminy. Zadłużenia się zmniejszyły, ale w dalszym ciągu 

one są. Powtórnie dalsze sprawy sądowe się toczą i będą wyroki eksmisyjne. W związku z tym, 

że zalecenia te nie zostały wykonane, na które tłumaczył się Pan Wlaźlak na dyscyplinie 

finansów publicznych to teraz na dyscyplinę finansów publicznych staje Pan Burmistrz z Panią 

Skarbnik. Nie jest to jeszcze sprawa zamknięta.   

Pani Justyna Terlecka zapytała czy te braki ZUKiO nie były ujęte w sprawozdaniach za lata, w 

których powstała zaległość ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik mówiąc, że Pan Czesław Wlaźlak został ukarany za 

niedokonanie wpłat do budżetu gminy nadwyżki środków obrotowych. Ta nadwyżka środków 

obrotowych jest tylko księgowa wynikająca ze sprawozdań, nie jest to fizyczna nadwyżka 

środków obrotowych, które zakład budżetowy (ZUKiO) powinno odprowadzać do budżetu 

gminy. Nadwyżka ta powstała z zaniedbania ZUKiO z tytułu niezaktualizowania należności. 

Na te środki obrotowe i nadwyżkę znaczące, główne były należności te, które nie zostały 

ściągnięte, one były tylko księgowe. Każda faktura wychodząca z ZUKiO jest już należnością. 

Należności, które są zaksięgowane, ale pieniądze nie wpłynęły powinny stanowić wpłatę do 

budżetu. ZUKiO powinno te należności zaktualizować – te wieloletnie, trudne. W 

sprawozdania wynikało, że ta nadwyżka jest, natomiast ZUKiO nie miało fizycznie pieniędzy, 

żeby te pieniądze wpłacić. Kończyli rok budżetowy na koncie 80 tyś. zł, a wpłaty 260 tyś. zł. 

Stąd też nie mieli tych pieniędzy, RIO podeszło do tego problemu teoretycznie, że to była 

księgowa nadwyżka.  

Pan Jan Rewkowski Dyrektor ZUKiO powiedział, że odnośnie zaległości czynszowych to 

ustalane są nawiązka osób, które mogłyby pracować w ZUKiO (prace interwencyjne), a 

posiadają zaległości czynszowe. Osoby te podpisałby oświadczenie, że jakąś część swojego 
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wynagrodzenia wpłacają na powstałe zadłużenie. Miesięcznie do ZUKiO wpłynęłoby około 5 

tyś. zł, rocznie 60 tyś. zł.  

Pani Burmistrz udzieliła odpowiedzi odnośnie osób, które chciałby nauczać język angielski w 

szkole. Powiedziała, że te osoby powinny zgłosić się do Dyrektora Michalaka lub do Urzędu 

Miejskiego ponieważ takich nauczycieli brakuje. Jeżeli wyrażą chęć to pracę mogą mieć od 

września.  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

Projekty uchwał przedstawił: przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1)  w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXVI/334/09 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 

29 grudnia 2009 roku w sprawie zatwierdzenia Gminnego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej Gminy Bobolice na 2010 rok.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

2)  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok.   

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak zapytał czy nie można robić mieszkań socjalnych o niższym 

standardzie. Ludzie, którzy otrzymują takie mieszkanie idą w nagrodę, nie płacą czynszów i 

powstają zaległości.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że Pan Radny ma rację, ale nie pozwala na to 

nasze prawo. Ustawa, która mówi o funduszu dopłat na tworzenie lokali socjalnych, mówi jak 

stan takich mieszkań ma być.     
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 
3)  w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 2011 rok 

środków stanowiących fundusz sołecki.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Pani Skarbnik powiedziała, że projekt uchwały omawiany był na wspólnym spotkaniu 

wszystkich sołtysów naszej gminy w dniu 3 marca br. omówione zostały szczegółowo zalety i 

wady tworzenia tego funduszu na 2011 rok. Sołtysi mając na uwadze zawiłość rozliczania i 

pilnowania ustaw oraz wyborów nowych sołtysów ustalono, że na 2011 rok projekt uchwały 

będzie w sprawie nie wyrażenia zgody na przystąpienie do funduszu sołeckiego. Środki na 

swoje sołectwo posiadają w formie odpisu na jednego mieszkańca.   

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Pani Justyna Terlecka powiedziała, że na takie spotkanie nie zostali zaproszeni Radni, 

bo to oni głosują nad uchwałą, a nie sołtysi. Powiedziała, że gdy była podejmowana uchwała o 

nie przystąpieniu do funduszu sołeckiego w zeszłym roku to powiedziano, że sołtys pisze 

projekt, sołtys realizuje go, nadzoruje prace i załatwia wszystkie dokumenty – to nie jest 

prawdą. Pani Radna powiedziała, że sołtys pisze tylko wniosek, a reszta leży w kompetencji 

Urzędu.  

Wyjaśnień udzieliła Pani Skarbnik mówiąc, że ustawa o funduszu sołeckim jasno określa 

procedury. Bardzo szczegółowo zostało to omówione na spotkaniu z sołtysami bo to 

najbardziej z nimi należało omówić, bo to oni będą realizować taką uchwałę. Wniosek składa 

sołtys, rada sołecka czyli sołectwo, jest opisane w ustawie co wniosek powinien zawierać 

łącznie z kosztorysem do dnia 30 września. Wnioski te uwzględniane są w projekcie budżetu. 

Nie ma zmian w kosztorysach i każdy wniosek musi być rozliczony co do złotówki. Jeżeli są 

środki niewykorzystane danego zadania to nie można ich przesunąć. Cała realizacja zadania 

spoczywa na sołtysach. Są to środki publiczne więc cały nadzór prowadzi Urząd, natomiast nie 

ma możliwości, żeby pracownicy Urzędu realizowali wnioski i zadania sołeckie. To niestety 

spada na sołtysa, radę sołecką i mieszkańców, Urząd natomiast musi te środki szczegółowo 

rozliczyć bo są to środki publiczne z budżetu gminy. RIO określiło jasno, że tam gdzie nawet 

funkcjonuje świetlica to minimum 20% funduszu sołeckiego musi być przeznaczone na 
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funkcjonowanie tej świetlicy. Są to takie zależności, które są obligatoryjne. Pani Skarbnik 

powiedziała, że swoją wiedzę opiera na szkoleniu, które prowadziła Regionalna Izba 

Obrachunkowa.  

Radny Pan Jerzy Nowomiejski powiedział, że uczestniczył w spotkaniu jako sołtys ze 

wszystkimi sołtysami (nieobecnych było 3 sołtysów) i rozważany był temat wyborów nowych 

sołtysów. W wielu sołectwach będą nowi sołtysi i uznano, że nie należy zostawiać ich z tym 

tematem, wnioskiem ponieważ mogą nie podołać tym zadaniom.  

Radna Pani Bogusława Marchewka poprosiła o informację ile wynosi fundusz na sołectwa w 

budżecie gminy a ile gdyby był fundusz sołecki ? 

Pani Skarbnik powiedziała, że obecnie jest to 3 zł/1 mieszkańca czyli 33,036 tyś. zł, gdyby był 

fundusz sołecki to byłaby kwota 226 tyś. zł. Analizowany ten temat był szeroko z sołtysami, 

należy pamiętać, że fundusz sołecki nie służy tylko na organizację imprez. Jeżeli zostanie 

stworzony fundusz sołecki i zadanie z niego będzie realizowane (np. chodnik) to doskonale 

wiemy ile jest spraw związanych z planem, dokumentacją i robotami budowlanymi. Na 

spotkaniu tym uzgodniono z sołtysami, że w tym roku wstrzymujemy się z funduszem 

sołeckim. Kolejne rozmowy będą w przyszłym roku.  

  

Uchwała została podjęta  13 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciwnych”.  

 

4) w sprawie ustanowienia zastawu rejestrowego na udziałach Gminy Bobolice w spółce   

„Regionalne Wodociągi i Kanalizacja” sp. z o. o. z siedzibą w Białogardzie.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 13 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”.   

 

 

 

5) w sprawie wprowadzenia do obiegu na terenie miasta i gminy Bobolice tzw. dukatu 

lokalnego stanowiącego bon towarowy pn. „Boboliczaki”.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  
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Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.   

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę. Po przerwie obecnych było 13 radnych - 

nieobecni Pan Janusz Koczkodaj, Pan Dawid Olearczyk.  

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas 

nieoznaczony.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.   

 

7) w sprawie określenia warunków udzielania bonifikaty od ceny sprzedaży lokali 

mieszkalnych oraz wysokości stawki procentowej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.   

 

 

8) w sprawie określenia warunków udzielania bonifikaty od opłaty z tytułu  

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości oraz 

wysokości stawki procentowej.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 
9) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 
10) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie 

realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „system gospodarki odpadami i budowa zakładu 

termicznego przekształcania odpadów dla miast i gmin Pomorza Środkowego”.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

11) w sprawie ustanowienia znaku graficznego – logo gminy Bobolice oraz zasad jego 

użytkowania.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Radna Pani Zofia Kęcel zapytała czy można zmieniać i używać innych kolorów logo Gminy 

Bobolice?  
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Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że kolorów nie można zmieniać, ale można 

stosować logo na różnych tłach.  

 

Pani Zofia Kęcel powiedziała, że na posiedzeniu swojej Komisji gościła kluby sportowe naszej 

gminy i zaproponowano, żeby można było stosować flagę bobolicką w mniejszych rozmiarach.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Sekretarz mówiąc, że sprawdzi zapis uchwały czy istnieje taka 

możliwość i na Komisji bądź sesji odpowie Pani Radnej.    

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Ad. 9. Wolne wnioski. 
W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1. Radny Pan Zdzisław Strzelczak – zapytał czy nie można byłoby ułożyć planu na 

budowę dróg, ulic i chodników. Łatanie dziur za wiele nie pomaga nie działa na dłuższy 

czas. Budowy czy generalne naprawy można zaplanować sukcesywnie. Poprosił także o 

zawnioskowanie do Zarządu Dróg Powiatowych w Koszalinie o naprawę chodnika przy 

ul. Jedności Narodowej. Chodnikiem tym uczęszcza bardzo dużo osób, a jest on w 

tragicznym stanie.  

Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że należy się zastanowić skąd wziąć 

pieniądze na ten cel.  

Pan Dyrektor ZUKiO powiedział, że zakupiona równiarka i zakupiony do niej osprzęt 

będzie te drogi robił bardzo solidnie i większej ilości niż dotychczas.    

 

Ad. 10 . Zakończenie obrad.  
 

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

Protokołowała: Ewelina Szymańska  

 


